
Ì
εγάλη κρίση υποβόσκει στην αγο-
ρά της κορινθιακής σταφίδας, µε 
την Παναιγιάλεια Ενωση Συνεται-
ρισµών να απευθύνει έκκληση στο 

υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων για τους 7.000 τόνους προϊόντος 
που έχει αδιάθετο στις αποθήκες της, λό-
γω του λοκντάουν στις αγορές. 
Τα αποθέµατα της περυσινής σοδειάς φτά-
νουν συνολικά τους 10.000 τόνους και 
αν προσθέσουµε και τους 20.000 τόνους 
που έρχονται µε την επόµενη, τότε ο κλά-
δος οδηγείται σε πορεία µεγάλης ζηµιάς. 
Η ΠΕΣ ζητά να επιτραπεί η έκτακτη διάθε-
ση του πλεονάζοντος προϊόντος για από-
σταξη οινοπνεύµατος, όµως, µια οµάδα 
επτά τυποποιητών - εξαγωγέων κατηγο-
ρεί τον συνεταιρισµό ότι αυτός ευθύνε-
ται για το αδιέξοδο, µε τις προστατευτικές 
εµπορικές πρακτικές του, νοθεύοντας τον 
ανταγωνισµό και τους νόµους της προ-
σφοράς και της ζήτησης. 2,3|28,37 

Η Folli Follie επιστρέφει στην Πάτρα µε νέο κατάστηµα, 
σε έναν από τους πιο δηµοφιλείς εµπορικούς δρόµους 
της Αχαΐας, στην συµβολή των οδών Ρήγα Φεραίου 106 
& Ερµού.  3|37

Ανακοινώθηκε σύµπραξη µεταξύ της εισηγµένης Κλωστή-
ρια Ναυπάκτου και ΕΑΣ Μεσολογγίου που θα εξυπηρε-
τήσει τα συµφέροντα και των δύο πλευρών, αλλά και της 
τοπικής οικονοµίας γενικότερα. 3|37

Πώς ο χώρος του πρώην Alex Pack µετατράπηκε στην 
«καρδιά» µιας τεχνολογικής εταιρείας του digital market-
ing, που απασχολεί πάνω από 80 µηχανικούς από το Πα-
νεπιστήµιο Πατρών. 3|37

Το αίτηµα της ΠΕΣ 
για προστασία της τιµής 
παραγωγού, πυροδότησε 
την αντίδραση 
εξαγωγέων και 
τυποποιητών από Πάτρα, 
Αίγιο, Αµαλιάδα, Κορινθία, 
Νεµέα και Ζάκυνθο

Γύρισε σελίδα 
και επέστρεψε στην 
αγορά της Πάτρας

Μια σύµπραξη που θα 
φέρει συµβόλαια για 
τους παραγωγούς

Η «καρδιά» του digital 
marketing χτυπά
 στην Πάτρα

Βυθίζεται η αγορά της 
κορινθιακής σταφίδας
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Στη δηµιουργία κοινής εταιρείας µε την Ενωση Αγροτικών Συνε-
ταιρισµών Μεσολογγίου προχωρεί η Κλωστοϋφαντουργία Ναυπά-
κτου (στο 60% η συµµετοχή της εισηγµένης), αντικείµενο της οποί-
ας θα είναι η διαχείριση σε µακροπρόθεσµη βάση της εκκοκκιστι-
κής µονάδας που διαθέτει η Ενωση στο Μεσολόγγι. 
Μέσα από τη συγκεκριµένη κίνηση επιχειρείται µια κίνηση που θα 
εξυπηρετήσει τα συµφέρονται και των δύο πλευρών, αλλά και της 
τοπικής οικονοµίας γενικότερα. 
Συγκεκριµένα, µέσα από τη συγκεκριµένη συνεργασία, η εισηγ-
µένη νηµατουργία θα εξασφαλίσει το πρόσθετο βαµβάκι (πρώ-
τη ύλη) που θα χρειάζεται από το 2022, καθώς από τη νέα χρονιά 
η µονάδα της Ναυπάκτου θα διαθέτει σηµαντικά αυξηµένη παρα-
γωγική δυναµικότητα, λόγω και της επένδυσης που ήδη ξεκίνη-
σε να υλοποιείται.
Παράλληλα, οι τοπικοί βαµβακοπαραγωγοί όχι µόνο θα εξασφαλί-
σουν την πώληση µεγαλύτερων ποσοτήτων προϊόντος στην Κλω-
στοϋφαντουργία Ναυπάκτου, αλλά επιπλέον θα µπορούν να ελπί-
ζουν βάσιµα ότι θα επιλύσουν κάποια από τα χρόνια προβλήµατα 
που αντιµετώπιζαν, όπως οι µεγάλες καθυστερήσεις στις εισπρά-
ξεις των απαιτήσεών τους. 
Επίσης, στόχος του νέου εγχειρήµατος είναι µεταξύ της εταιρείας 
και των βαµβακοκαλλιεργητών να συναφθούν προγράµµατα συµ-
βολαιακής γεωργίας, ενώ από την επόµενη χρονιά είναι πολύ πι-
θανόν να επιχειρηθεί η παραγωγή οργανικού (βιολογικού) βαµβα-
κιού, του οποίου η ζήτηση στην Ευρώπη είναι πολύ µεγάλη και η 
τιµή πώλησής του υψηλότερη.
Τέλος, η νέα κοινή εταιρεία θα εµπορεύεται αγροτικά εφόδια (π.χ. 
λιπάσµατα, σπόρους, φάρµακα) τα οποία θα διατίθενται στους πα-
ραγωγούς από το δίκτυο της Ενωσης. 
Μέσα από τη συγκεκριµένη κίνηση, αφενός η Κλωστοϋφαντουρ-
γία Ναυπάκτου εισέρχεται σε µια νέα δραστηριότητα, αφετέρου 
οι αγρότες της περιοχής προσδοκούν ότι θα έχουν τη δυνατότη-
τα απόκτησης εφοδίων µε καλύτερους όρους, λόγω των δυνατο-
τήτων της υπό ίδρυση εταιρείας για φτηνότερες αγορές (καλύτε-
ρη ρευστότητα, κ.λπ.).

Νέα επένδυση 100 εκατ. ευρώ, σε µεγάλη µονάδα για την υδρο-
πονική καλλιέργεια ντοµάτας σε έκταση 500 στρεµµάτων που θα 
δηµιουργήσει εκατοντάδες θέσεις εργασίας κυοφορείται στη Με-
γαλόπολη της Τρίπολης. 
Σχετική ενηµέρωση έγινε στα τέλη Φεβρουαρίου από τον περιφε-
ρειάρχη Πελοποννήσου Παναγιώτη Νίκα ο οποίος σύµφωνα µε 
ανακοίνωση της Περιφέρειας, είχε συνάντηση µε επιχειρηµατία 
που «αφορά τη δηµιουργία -στην περιοχή της Μεγαλόπολης- µο-
νάδας για την υδροπονική καλλιέργεια ντοµάτας. Η επένδυση, που 
αναµένεται να προσφέρει 400-500 θέσεις εργασίας στην περιοχή.
Ενδιαφέρουσα, επίσης, είναι η επένδυση η οποία σχεδιάζεται από 
επιχειρηµατία που ήδη δραστηριοποιείται στο Λεβίδι -όπου σε 
έκταση πολλών στρεµµάτων παράγεται ριγανέλαιο-, ο οποίος το 
διάστηµα αυτό ετοιµάζεται για τη δηµιουργία µονάδας επεξεργα-
σίας στη ΒΙΠΕ Τρίπολης.

Σύµπραξη 
Κλωστηρίων µε 
ΕΑΣ Μεσολογγίου

Επένδυση 100 εκ. 
στην υδροπονική 
ντοµάτα 

Του ΣΩΤΗΡΗ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ • spapandreou@pelop.gr 

Η 
κορινθιακή σταφίδα αποτελούσε ανέ-
καθεν ένα εξαγωγικό προϊόν κεφαλαι-
ώδους σηµασίας για την περιοχή της 
Αιγιάλειας και αλλού, λόγω της µεγά-
λης προστιθέµενης αξίας της. 
Από στυλοβάτης της τοπικής και της 

εθνικής οικονοµίας, πέρασε µέσα από πολλές κρίσεις και 
σήµερα, η παραγωγή της έχει περιοριστεί σηµαντικά σε 
σχέση µε προηγούµενες δεκαετίες. Παρόλα αυτά, εξακο-
λουθεί να διατηρεί την αίγλη και την αξία της. 
Το τελευταίο διάστηµα ωστόσο, ο κλάδος της κορινθια-
κής σταφίδας φαίνεται ότι περνά για µια ακόµα φορά από 
συµπληγάδες και οι αιτίες αποδίδονται σε διαφορετικούς 
παράγοντες. Η Παναιγιάλεια Ενωση Συνεταιρισµού, επι-
καλείται την υγειονοµική κρίση του κο-
ρονοϊού και το µπλακ άουτ στις διεθνείς 
αγορές, ενώ κάποιοι ανεξάρτητοι έµπο-
ροι - εξαγωγείς την κατηγορούν ότι µό-
νη της έφτασε σε αυτό το αδιέξοδο, από 
τον προστατευτισµό και τις εµπορικές 
πρακτικές της. 
Να σηµειωθεί πως, στις αποθήκες της 
ΠΕΣ και των παραγωγών, παραµένουν 
αδιάθετες µεγάλες ποσότητες του προϊό-
ντος, το οποίο κινδυνεύει µε απαξίωση 
και υποτίµηση. 
Σύµφωνα µε τον γενικό διευθυντή της 

Παναιγιάλειας Ενωσης Συνεταιρισµών Μιλτιάδη Σταυ-
ρόπουλο, το 40% της παραγωγής του 2020 παραµένει 
ακόµα και σήµερα αδιάθετο, µε κίνδυνο να δηµιουργη-
θεί τεράστιο πρόβληµα για τον κλάδο συνολικά και κυ-
ρίως για τους παραγωγούς. 
«Πλησιάζουµε στο καλοκαίρι και αν φτάσουµε στον Αύ-
γουστο µε 7.000 τόνους σταφίδας στις αποθήκες και ενώ 
θα βρισκόµαστε µπροστά στην έναρξη της νέας εσοδεί-
ας, τότε τα πράγµατα θα είναι πολύ σοβαρά» τόνισε ο κ. 
Σταυρόπουλος. 

ΖΗΤΟΥΝ ΣΤΗΡΙΞΗ 
Η ΠΕΣ ως συνεταιριστική οργάνωση και ο µεγαλύτερος 
συσκευαστής και εξαγωγέας κορινθιακής σταφίδας στη 
χώρα µας, που διαχειρίζεται περίπου το 60% - 65% της 
εγχώριας παραγωγής και το εξάγει σε περισσότερες από 

40 χώρες, σε συνεργασία µε άλλες οργα-
νώσεις και παραγωγούς, ζήτησε από το 
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, να υπαχθεί το προϊόν σε µια πολι-
τική προστασίας όπως έγινε µε το κρασί, 
µε τις πατάτες και τα ροδάκινα. 
Στην ουσία, ζητά να επιτραπεί η διάθεση 
των πλεονασµάτων της κορινθιακής στα-
φίδας σε οινοποιητικές επιχειρήσεις, για 
απόσταξη κρίσης και οινόπνευµα, ώστε 
να κρατηθεί η τιµή του προϊόντος σε ανε-
κτά επίπεδα. 

7.000 τόνοι 
κορινθιακής 
σταφίδας 
παραµένουν 
απούλητες στις 
αποθήκες της 
ΠΕΣ

Γιατί έµεινε στο ράφι ο «µαύρος χρυσός»

Πριν λίγες ηµέρες άνοιξε τις πόρτες του το 
πρώτο Coffee Island στο Υβερντόν της Ελ-
βετίας. Το νέο κατάστηµα βρίσκεται στην 
καρδιά του ολοκαίνουργιου και πολυλει-
τουργικού κέντρου επιχειρήσεων και υπη-
ρεσιών EXPLORiT Business & Services.
Πρόκειται για ένα άκρως καινοτόµο και φι-
λικό προς το περιβάλλον συγκρότηµα κτι-
ρίων, το οποίο συνδυάζει µε εξαιρετικά 
µοντέρνο τρόπο την παροχή υπηρε-
σιών µε τη γαστρονοµία, την ψυχα-
γωγία και την επιστήµη. Το νέο κέ-
ντρο αναψυχής και ψυχαγωγίας έχει 
σκοπό να συµβάλει στην ενίσχυση 
του Yverdon-les-Bains και γενικότε-
ρα της περιοχής, παρέχοντας κάτι µο-
ναδικό στους κατοίκους και τους 
επισκέπτες του. 
Στην καρδιά µιας από τις 
ταχύτερα αναπτυσσόµενες 
περιοχές καινοτοµίας της 
χώρας, έχει ως στόχο να 
λειτουργήσει σαν πραγ-
µατικό σηµείο διασταύ-
ρωσης από τη Γενεύη 
στη Βέρνη.

Το νέο κατάστηµα Coffee Island βρίσκε-
ται στην καρδιά του καινοτόµου αυτού κέ-
ντρου, τοποθετηµένο στη βάση της εντυπω-
σιακής, ηµιτονοειδούς ξύλινης ράµπας που 
καταλαµβάνει το κέντρο του κτιρίου. Εκµε-
ταλλευόµενο την έφεση και την αγάπη του 
EXPLORiΤ για την εφαρµογή νέων τεχνο-

λογιών, στο νέο κατάστηµα οι ροµποτικές 
εφαρµογές και η τεχνητή νοηµοσύνη απο-
γειώνουν την εµπειρία του επισκέπτη. 
Ετσι, δύο Coffee Island ροµπότ βρίσκονται 
στη διάθεση των επισκεπτών για να σερβί-
ρουν τον µοναδικό καφέ τους, οπουδήπο-
τε µέσα στο κέντρο, αλλά και να βοηθήσουν 
στην πιο προσωποιηµένη επιλογή καφέ ή 
άλλου ροφήµατος ανάλογα µε τις γευστικές 
προτιµήσεις των επισκεπτών.
Το φιλόδοξο business plan της Coffee Island 
περιλαµβάνει, µόνο για το πρώτο εξάµηνο 
του 2021, το άνοιγµα 20 νέων καταστηµά-
των στην Ελλάδα και 2 στην Κύπρο. Οπως 
λέει ο CEO Κωνσταντίνος Κωνσταντινόπου-
λος σηµαντικοί στόχοι παραµένουν η αύξη-
ση των πωλήσεων τροφίµων και κωδικών 
καφεκοπτείου και η περαιτέρω ισχυροποί-
ηση του  brand στην αγορά του καφέ, µε την 
ανάπτυξη νέων χαρµανιών και ροφηµάτων.
Για αυτόν τον λόγο, το πλάνο των επεν-
δύσεωv για τη φετινή χρονιά θα ξεπερά-
σει τα 3,5 εκατ. ευρώ, µία επένδυση που 
στόχο έχει, πρωτίστως, την αναβάθµιση 
των εγκαταστάσεων του εργοστασίου και 
των υποδοµών.

Η 
Folli Follie, το αγαπη-
µένο lifestyle brand, 
επιστρέφει στην Πάτρα 
µε ένα νέο κατάστηµα 

σε έναν από τους πιο δηµοφιλείς 
εµπορικούς δρόµους της Αχαΐας.
Στη συµβολή των οδών Ρήγα Φε-
ραίου 106 & Ερµού, στην καρδιά 
της αχαϊκής πρωτεύουσας, το κα-
τάστηµα Folli Follie φιλοξενεί νέ-
ες και κλασικές συλλογές κοσµη-
µάτων, ρολογιών και αξεσουάρ.
Η σεζόν ξεκινά δυναµικά µε την 
επέκταση του δικτύου καταστη-
µάτων της Folli Follie µέσα στο 
2021. Μία χρονιά ορόσηµο, που 
αποτέλεσε επίσης και την έµπνευ-
ση για τις δύο limited edition επε-
τειακές συλλογές κοσµηµάτων 
Historia και Psyche. Στο νέο κα-
τάστηµα Folli Follie µπορείτε να 
ανακαλύψετε τις ξεχωριστές αυ-
τές δηµιουργίες, που σχεδιάστη-
καν για τον εορτασµό των 200 
ετών από την Ελληνική Επανά-
σταση του 1821.
Σε απόλυτη αρµονία µε το µήνυ-
µα «Bright Life», οι βιτρίνες του 

καταστήµατος διακοσµούνται φέρ-
νοντας την άνοιξη του στυλ µέσα 
από µία ολάνθιστη πρόσοψη µε 
χρωµατιστές τουλίπες. Το «αειφό-
ρο» εικαστικό συµπληρώνει µονα-
δικά τις λιτές γραµµές σχεδίασης 
του καταστήµατος στις αποχρώ-
σεις του λευκού και του signature 
πορτοκαλί, αντικατοπτρίζoντας την 
ενέργεια και τον λαµπερό χαρα-
κτήρα του brand. Παράλληλα, µία 
εντυπωσιακή οθόνη µαγνητίζει τα 
βλέµµατα µε µία σειρά από βίντεο 
που αναδεικνύουν το λαµπερό 
προφίλ της Folli Follie.
Επισκεφθείτε τη Folli Follie στην 
Πάτρα, πραγµατοποιήστε τις αγο-
ρές σας και ένα ξεχωριστό δώρο 
σας περιµένει για να γιορτάσου-
µε µαζί τα εγκαίνια του νέου κα-
ταστήµατος. Ενα κοµψό βραχιόλι 
από την iconic συλλογή κοσµηµά-
των Heart4Heart θα συνοδεύσει 
τις αγορές των πρώτων πελατών.
Ζήστε µία µοναδική εµπειρία 
shopping µε τη λαµπερή υπογρα-
φή της Folli Follie στο κέντρο της 
Πάτρας.

Eπέστρεψε στην Πάτρα

Η ΕΚΚΛΗΣΗ ΤΗΣ ΠΑΝΑΙΓΙΑΛΕΙΑΣ ΕΝΩΣΗΣ ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΜΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΠΟΥΛΗΤΗ ΚΟΡΙΝΘΙΑΚΗ ΣΤΑΦΙ∆Α ΠΡΟΚΑΛΕΙ ΤΡΙΓΜΟΥΣ

ΕΤΑΙΡΙΚΑ ΝΕΑ

Folli 
Follie

Η Παναιγιάλεια Ενωση 
Συνεταιρισµών είναι ο κυρίαρχος 
του κλάδου µε το µερίδιό του να 
φτάνει στο 60%

Αιχµές για χειραγώγηση 
της αγοράς και νόθευση 
του ανταγωνισµού

Η οµάδα των έξι τυποποιητών - εξαγωγέων επιση-
µαίνει πως, η απόσυρση προϊόντος ήδη επιδοτούµε-
νου από την Ευρωπαϊκή Ενωση, από µια Ανώνυµη 
Εταιρεία µε τη στήριξη του κράτους, νοθεύει την αγο-
ρά κατά παράβαση ελληνικών και κοινοτικών νόµων 
και κανονισµών, προειδοποιώντας µε αυτό τον τρό-
πο, µε ενέργειες που θα προσβάλλουν την οποιαδή-
ποτε απόφαση προς αυτή την κατεύθυνση. 
Ωστόσο, σε πρώτη φάση δηλώνουν ότι προτίθενται 
να αγοράσουν από την ΠΕΣ 200 τόνους σταφίδας µε 
την τρέχουσα τιµή αγοράς (1,40 ευρώ το κιλό) και αν 
η συγκεκριµένη πρόταση τύχει αποδοχής, έως το τέ-
λος Απριλίου, τότε µπορούν να συνεχίσουν να αγο-
ράζουν  και επιπλέον αδιάθετες ποσότητες, στις τρέ-
χουσες κάθε φορά τιµές, µε δεδοµένο ότι υπάρχουν 
ακόµη περίπου πέντε µήνες εξαγωγικής περιόδου.
Οι έξι εταιρείες αναφέρουν ότι η παγκόσµια κατανά-
λωση αποξηραµένων σταφίδων είναι της τάξεως των 
1.200.000 τόνων. Ως εκ τούτου, είναι αδιανόητο, να 
µην µπορεί να διατεθεί µια ετήσια ποσότητα 20.000 
έως 25.000 τόνων. Προφανώς, κάτι γίνεται λάθος που 
πρέπει να αντιµετωπίστεί, αλλά, όχι µε πολιτικές που 
εφαρµόστηκαν και απέτυχαν στο παρελθόν οδηγώ-
ντας στην εξαφάνιση προϊόντων σηµαίας της ελληνι-
κής αγροτικής παραγωγής και µειώνοντας σταδιακά 
την παραγωγή της κορινθιακής σταφίδας, µέχρι εξα-
φανίσεως και αυτής και µαζί και τους παραγωγούς.

Ωστόσο, µια ανεξάρτητη οµάδα τυποποιητών και εξαγωγέων κορινθιακής σταφίδας, 
αντιδρά έντονα απέναντι στην προοπτική της υλοποίησης προστατευτικών µέτρων 
για το πλεόνασµα του προϊόντος. 
Οι εταιρείες των Κ. Λαιµού, Κ. Κοροντζή, Γ. Παπαλέκα, Ηλ. Ηλιόπουλου, Σπ. 
Κακαβέτσου, Αγγελικής Γεωµπρέ και ο Συνεταιρισµός Ζακύνθου, µε επιστολή τους 
προς την Παναιγιάλεια Ενωση Συνεταιρισµών, που κοινοποιούν στους αρµόδιους 
πολιτικούς παράγοντες, δηλώνουν άγνοια για το αίτηµα που υποβλήθηκε από την 
ΠΕΣ αρνούµενοι να συναινέσουν. 
Μάλιστα, η συγκεκριµένη οµάδα εταιρειών στρέφει τα πυρά της προς την ΠΕΣ, στην 
οποία επιρρίπτει την ευθύνη για επιθετικές εµπορικές πρακτικές. Συγκεκριµένα, 
ισχυρίζονται ότι η ΠΕΣ αξιοποιώντας τη δεσπόζουσα θέση, υπερσυγκέντρωνε προϊόν 
στις αποθήκες της, αποθαρρύοντας τους αγρότες να διαθέσουν την παραγωγή τους, 
σε άλλους µεταποιητές-εξαγωγείς, δηµιουργώντας τους υπερβολικές προσδοκίες. 
Κατηγορούν ευθέως την ΠΕΣ ότι εδώ και πολλά χρόνια λειτουργεί στα όρια του 
θεµιτού ανταγωνισµού, αλλοιώνει την αγορά και αποτρέπει να ισορροπήσει η 

τιµή της κορινθιακής σταφίδας, σύµφωνα µε τους κανόνες της προσφοράς και 
της ζήτησης. 
Σύµφωνα µε τις επτά επιχειρήσεις, οι διαθέσιµες ποσότητες στα χέρια των παραγωγών 
είναι λίγες και δεν επαρκούν µέχρι τα τέλη Αυγούστου, για να καλύψουν τις ζητήσεις 
των πελατών των υπόλοιπων εξαγωγέων/τυποποιητών, ενώ η ΠΕΣ βρίσκεται σήµερα 
µε µεγάλα αδιάθετα αποθέµατα, για τα οποία αιτείται κρατική αρωγή. 
«Και αντί να αναγνώσουν την κατάσταση και να αναθεωρήσουν την εµπορική τους 
πολιτική, ζητούν την βοήθεια του υπουργείου για να τους βγάλει από τη δύσκολη 
θέση» λένε οι επτά έµποροι. 
«Θεωρούµε ότι η πρότασή σας για απόσυρση µέρους του αδιάθετου, προϊόντος 
είναι µάλλον ατυχής στη συγκεκριµένη στιγµή, αφού δεν αντιµετωπίζει το κυρίως 
πρόβληµα που είναι η προώθηση του προϊόντος στις διεθνείς αγορές, για την οποία 
έχετε επιδοτηθεί αδρά τα τελευταία έτη και αντιστρατεύεται το µακροπρόθεσµο 
συµφέρον του προϊόντος» αναφέρουν ακόµα. 

Πού οφείλεται όµως το πρόβληµα της απούλητης κοριν-
θιακής σταφίδας; «Είχαµε µια άσχηµη χρονιά στις εξαγω-
γές» είπε στην «Π» ο γενικός διευθυντής της Παναιγιάλει-
ας Ενωσης Συνεταιρισµών Μιλτιάδης Σταυρόπουλος. Εξή-
γησε ότι πολλά συµβόλαια αγοράς από το εξωτερικό, ακυ-
ρώθηκαν τους πρώτους µήνες του 2020 µε την πρώτη κα-
ραντίνα, ενώ το «τελειωτικό χτύπηµα» ήρθε να δώσει το 
2ο και το 3ο λοκντάουν που έγιναν συνεχόµενα στην πα-
γκόσµια αγορά και είχαν ως αποτέλεσµα την κάθετη πτώ-
ση της ζήτησης του προϊόντος και να µείνει το απόθεµα των 
7.000 τόνων στις αποθήκες. 
«Ο κίνδυνος δεν αφορά µόνο την εσοδεία του 2020, αλλά και 
το µέλλον των παραγωγών» είπε ο κ. Σταυρόπουλος, που 
προειδοποίησε ότι, αν το προϊόν απαξιωθεί σε τιµές χαµη-
λότερες του κόστους, οι παραγωγοί θα το εγκαταλείψουν.

ΤΙ ΛΕΝΕ ΕΞΑΓΩΓΕΙΣ ΚΑΙ ΤΥΠΟΠΟΙΗΤΕΣ
Η θέση της Ενωσης για το πρόβληµα

Ο CEO 
Κωνσταντίνος 

Κωνσταντι-
νόπουλος

Ο γενικός διευθυντής της 
Παναιγιάλειας Ενωσης 
Συνεταιρισµών Μιλτιάδης  
Σταυρόπουλος

ρίων, το οποίο συνδυάζει µε εξαιρετικά 
µοντέρνο τρόπο την παροχή υπηρε-
σιών µε τη γαστρονοµία, την ψυχα-
γωγία και την επιστήµη. Το νέο κέ-
ντρο αναψυχής και ψυχαγωγίας έχει 
σκοπό να συµβάλει στην ενίσχυση 
του Yverdon-les-Bains και γενικότε-
ρα της περιοχής, παρέχοντας κάτι µο-
ναδικό στους κατοίκους και τους 

Στην καρδιά µιας από τις 
ταχύτερα αναπτυσσόµενες 
περιοχές καινοτοµίας της 
χώρας, έχει ως στόχο να 
λειτουργήσει σαν πραγ-

Κωνσταντίνος 

Το πρώτο Coffee Island στο Υβερντόν της Ελβετίας

COFFEE ISLAND: Η ροµποτική στην υπηρεσία του καφέ!

Στα πρόθυρα εµπορικού πολέµου µε ιδιωτικές εταιρείες

Οι ανεξάρτητοι 
τυποποιητές - 
εξαγωγείς λένε 
ότι το αίτηµα της 
ΠΕΣ είναι ενάντια 
στους κοινοτικούς 
κανόνες και της 
ελεύθερης αγοράς

Το νέο κατάστηµα της εταιρείας
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O 
όµιλος εταιρειών TDG 
είναι από τους κορυφαί-
ους στον χώρο του Digital 
Marketing και της ∆ιαφη-

µιστικής Τεχνολογίας στις ανα-
πτυσσόµενες αγορές της Ευρώ-
πης, της Μέσης Ανατολής και 
της Αφρικής, όπου δραστηρι-
οποιείται µε τοπικά γραφεία. 
Στο ευρύ κοινό δεν είναι γνω-
στό, όµως, η τεχνολογική καρ-
διά του πολυεθνικού οµίλου 
χτυπά στην Πάτρα, στο κτί-
ριο όπου πριν από λίγα χρό-
νια λειτουργούσε το πολυκα-
τάστηµα Alex Pack. 
Οπως εξηγεί o Οδυσσέας Ντό-
τσικας, ιδρυτής και CEO της 
Think Digital Group (TDG), 
η τεχνολογική εταιρεία ιδρύ-
θηκε το 2006 και δεν άργη-
σε να καθιερωθεί ως ένα από 
τα µεγαλύτερα δίκτυα online 
µέσα στη ΝΑ Ευρώπη. Πλέ-
ον ο όµιλος διαθέτει γραφεία 
σε επτά χώρες και πελάτες σε 
περισσότερες από 50 χώρες, 
ενώ απασχολεί περισσότερα 
από 200 άτοµα προσωπικό, 
τα περισσότερα στο γραφείο 
της Πάτρας. 
«Για εµάς η Πάτρα αντιπρο-
σωπεύει την τεχνολογική καρ-
διά του οργανισµού, που από 
το 2006 επενδύει σε τρίτες 
εταιρείες, στο χώρο του ψη-
φιακού µάρκετινγκ και του 
e-commerce. Οι εταιρείες του 
οµίλου απασχολούν πάνω από 
200 άτοµα που βρίσκονται σε 
δέκα γραφεία από Κοπεγχάγη 
έως το Ντουµπάι και την Αί-
γυπτο, µε πελάτες από µεγάλα 
brands και εκδοτικούς οργανι-
σµούς από όλο τον κόσµο». 
Η TDG ξεκίνησε από την Πά-
τρα το 2006, όταν ο Οδυσσέ-
ας Ντότσικας προσέλαβε δύο 
προγραµµατιστές για ένα πρό-

τζεκτ. «Από αυτό το µικρό γρα-
φείο των δύο ατόµων, αυτή τη 
στιγµή φτάσαµε να απασχο-
λούµε 80 µηχανικούς, όλοι 
τους από το Πανεπιστήµιο Πα-
τρών, οι οποίοι έχουν απλω-
θεί σε χώρο του παλιού Alex 
Pack, όπου βρίσκονται και τα 
τοπικά γραφεία του οµίλου.

«Η σχέση µας µε την Πάτρα; 
Είναι η καρδιά της εταιρείας 
µας» λέει ο ίδιος που αποκαλύ-
πτει ότι, το επόµενο διάστηµα 
στο πλάνο ανάπτυξης του ορ-
γανισµού, έχουν την πρόσλη-
ψη επιπλέον 40 – 50 µηχανι-
κών σε διάστηµα 1,5 χρόνου 
στο γραφείο Πάτρας.

Πλέον ο όµιλος διαθέτει γρα-
φεία σε επτά χώρες. Ο κύκλος 
εργασιών κυµαίνεται στα 20 
εκατ. ευρώ. Το νέο project 
της Think Digital είναι το 
Agora, µε στόχο «να παρέχει 
µια ολοκληρωµένη λύση για 
publishers, για να αυξήσουν τα 
έσοδα από τα site τους».

Η Πάτρα στον κόσµο 
του Digital Marketing 

Åπικυρώθηκε από τη Γενι-
κή ∆ιεύθυνση ∆ιαχείρι-

σης Ακίνητης Περιουσίας 
του Υπουργείου Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίµων, 
η δωρεάν παραχώρηση στην 
Περιφέρεια ∆υτικής Ελλά-
δας, έκταση 1.300 στρεµµά-
των εντός του Κτήµατος του 
POLDER για τη δηµιουργία 
ΑΠΕ στο Μεσολόγγι.
Υπενθυµίζεται ότι ο υπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης 
και Τροφίµων, ανταποκρί-
θηκε θετικά στο αίτηµα που 
είχε υποβάλλει ο περιφερει-
άρχης ∆υτικής Ελλάδας Νε-
κτάριος Φαρµάκης,  για την 
εγκατάσταση στον συγκεκρι-
µένο χώρο φωτοβολταϊκών 
σταθµών  που θα δηµιουρ-
γήσουν ενεργειακές κοινότη-
τες, µε στόχο την εξοικονό-
µηση πόρων από τους ΟΤΑ 

Α΄ και Β΄ Βαθµού, τα ΝΠ∆∆ 
και τους ΤΟΕΒ και ΓΟΕΒ, µέ-
σω κάλυψης των αναγκών 
τους για ηλεκτρική ενέργεια, 
τη µείωση του κόστους άρ-
δευσης των καλλιεργειών και 
τη µείωση του περιβαλλοντι-
κού αποτυπώµατος.
Παρευρέθηκε, µάλιστα, στην 

παρουσίαση του έργου από 
τον περιφερειάρχη ∆υτικής 
Ελλάδας, κατά την οποία, µε 
βάση τα στοιχεία που δόθη-
καν στη δηµοσιότητα,  το Φω-
τοβολταϊκό Πάρκο θα είναι 
της τάξης των 108 MW και ο 
συνολικός προϋπολογισµός 
ανέρχεται περίπου στο ύψος 

των 90.000.0000 ευρώ.
Πάγια θέση του κ. Λιβανού 
είναι ότι οι Οργανισµοί Εγ-
γείων Βελτιώσεων έχουν κα-
θοριστικό ρόλο στην ορθο-
λογική διαχείριση των υδά-
τινων πόρων και ότι όραµα 
του ΥΠΑΑΤ είναι το επόµε-
νο διάστηµα να δηµιουργή-
σει το συνεκτικό και λειτουρ-
γικό νοµοθετικό πλαίσιο για 
την ολοκλήρωση µελετών και 
την ένταξη έργων για την ενι-
αία και αποτελεσµατική δια-
χείριση των υδάτινων πόρων 
της περιοχής µας. 
Οπως έχει τονίσει µάλιστα, οι  
ενεργειακές κοινότητες αποτε-
λούν το εργαλείο των απλών 
παραγωγών ώστε να εξοικο-
νοµήσουν σηµαντικά χρήµατα 
αλλά ταυτόχρονα να βελτιώ-
σουν και το ενεργειακό αποτύ-
πωµα των καλλιεργειών τους.

Επικυρώθηκε η παραχώρηση

ΠΑΝΩ ΑΠΟ 80 ΜΗΧΑΝΙΚΟΙ ΑΠΑΣΧΟΛΟΥΝΤΑΙ ΣΤΟ ΤΟΠΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΗΣ THINK DIGITAL GROUP

ΜΕΓΑ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΟ ΠΑΡΚΟ ΣΤΟ ΜΕΣΟΛΟΓΓΙ

Η SIEMENS ΣΥΝΕΡΓΑΖΕΤΑΙ ΜΕ ΤΗΝ ΠΑΤΡΙΝΗ FEAC ENGINEERING
Η Siemens που παράγει το 1/3 των µηχανών για την παγκόσµια βιοµηχανία, δίνει πλέον έµφαση στην παροχή 
τεχνολογικών υπηρεσιών στις βιοµηχανίες-πελάτες της και αναζητά συνεχώς νέες επιχειρηµατικές ευκαιρίες 
και επιχειρηµατικά µοντέλα, τα οποία συµπεριλαµβάνουν και συνεργασίες µε start-up επιχειρήσεις  από όλο 
τον κόσµο. Μια τέτοια συνεργασία στην Ελλάδα έχει η Siemens µε την παρτινή εταιρεία FEAC Engineering. 
Οπως τονίζει ο Johann Goettler «η FEAC Engineering είναι µια επιτυχηµένη ελληνική start-up και πολύτιµος συ-
νεργάτης της Siemens. Είναι επίσης επίσηµα εξουσιοδοτηµένη για τη διανοµή της λύσης PLM CAE της Siemens 
στην Ελλάδα, ενώ συνεργαζόµαστε µαζί της και σε τοπικά έργα. Μάλιστα, τον Σεπτέµβριο του 2020,υπογράψαµε 
µαζί µε τη FEAC Engineering, το ΕΛΚΕΜΕ, το ΕΚΕΦΕ «∆ΗΜΟΚΡΙΤΟΣ» και την OHB Hellas, το Μνηµόνιο Συ-
νεργασίας «Πρωτοβουλία για την Προσθετική Κατασκευή στην Ελλάδα», µε στόχο να προετοιµάσουµε µαζί τη 
χώρα µας για την έλευση της Προσθετικής Κατασκευής (Additive Manufacturing) / τεχνολογίας 3D Printing».
Βασικός στόχος της FEAC Engineering είναι να µπορέσει να προβλέψει την συµπεριφορά των υπό µελέτη κα-
τασκευών σε πραγµατικές συνθήκες, πολύ πριν η κατασκευή ξεκινήσει. Έχοντας τη δυνατότητα της µελέτης της 
πλειοψηφίας των φυσικών φαινοµένων (ηλεκτροµαγνητισµός, αεροδυναµική, µεταφορά θερµότητας, αντοχή 
υλικών, κ.α.), η FEAC εγγυάται τον σχεδιασµό και την µελέτη κορυφαίων κατασκευών ενώ ταυτόχρονα κα-
θιστά την πολυπλοκότητα εφικτή, συµβάλλοντας έτσι στη µείωση του κόστους ανάπτυξης ενός προϊόντος, στη 
βελτίωση της αποδοτικότητας του, στην αύξηση των επιδόσεων του προϊόντος και την αύξηση της ανταγωνι-
στικότητας των πελατών της FEAC. 

Ο Οδυσσέας Ντότσικας ίδρυσε το 2006 στην Πάτρα τη Thinkdigital

 Τα τελευταία χρόνια έχει επικεντρωθεί στο λειτουργικό 
τρόφιµο, αφού µε την εταιρεία του Hippocrates’ Farm, 

διαθέτει µια ευρεία γκάµα υπετροφών στην αγορά. Ο λόγος για 
τον γνωστό επιχειρηµατία Αγγελο Ρέζο της Rezos Brands, ο 
οποίος πριν από µερικά χρόνια ξεκίνησε µε ένα µικρό τµήµα 
R&D για να εξελίξει µε τους συνεργάτες του, το λειτουργικό 
τρόφιµο σε όλα του τα  στάδια. Ηταν ένα τολµηρό εγχείρηµα 

για µικροµεσαία επιχείρηση της περιφέρειας, που όµως 
έχει πάρει σάρκα και οστά. Τώρα, µαθαίνουµε ότι ο Αγγελος 
Ρέζος ετοιµάζει µια επένδυση στη Βιοµηχανική Περιοχή 
Πατρών για την καινοτόµο παραγωγή και επεξεργασία φρούτων 
και λαχανικών, ως αποτέλεσµα των ερευνών της εταιρείας. 
Προσεχώς λεπτοµέρειες. 

 Συνολικά 12 επενδυτικά σχέδια φαρµακευτικής κάνναβης, 
ύψους 100 εκατ. ευρώ, εντάχθηκαν στον αναπτυξιακό 

νόµο και δύο εξ αυτών αφορούν τη ∆υτική Ελλάδα. Η CAN-
NILIA ΜΟΝΟΠΡΟΣΩΠΗ ΕΠΕ θέλει να δηµιουργήσει µονάδα 
φαρµακευτικής κάνναβης στο ∆ήµου Πηνειού του Νοµού 
Ηλείας. Ο προϋπολογισµός της επένδυσης είναι 6,42 εκατ. 
ευρώ και η δέσµευση του ∆ηµοσίου είναι για επιχορήγηση 2,47 
εκατ. ευρώ. Η HMCC HELLENIC MEDICAL CANNABIS COL-
LECTIVE ΑΕ, έχει σχέδιο ίδρυσης καθετοποιηµένης µονάδας 
παραγωγής προϊόντων φαρµακευτικής κάνναβης στο Αγρίνιο. 
Ο προϋπολογισµός της επένδυσης είναι 5,7 εκατ. ευρώ και το 
∆ηµόσιο θα επιχορηγήσει 2,19 εκατ. ευρώ.

 Μετά το Πάσχα ξεκινά η κάθοδος των Ρώσων της MERE. 
Τα πρώτα τρία καταστήµατα εκτός Αθηνών και πιο συ-

γκεκριµένα σε Λάρισα, Τρίπολη, και Λαγκαδά Θεσσαλονίκης 
θα ανοίξει η µεγάλη αλυσίδα σούπερ µάρκετ, ενώ θα ακο-
λουθήσουν ακόµη δύο, σε Αγρίνιο και Κόρινθο. Στην Τρίπο-
λη ο ρωσικός discounter θα αξιοποιήσει ακίνητο, που παλαι-
ότερα στέγαζε τοπικό κατάστηµα λιανεµπορίου τροφίµων. Το 
κατάστηµα του Αγρινίου, όπως πληροφορείται η στήλη, πρό-
κειται να λειτουργήσει σε ακίνητο στον παράδροµο της Εθνι-
κής Αντιρρίου, συνολικής επιφάνειας 1.300 τετραγωνικών 
µέτρων. Πρόκειται για κτίριο το οποίο κατασκευάστηκε στο 
παρελθόν µε προοπτική να στεγάσει το logistics center του 
Συνεταιρισµού Εργολάβων Υδραυλικών Αιτωλοακαρνανί-
ας Υ∆ΡΩ, στόχος που δεν ευοδώθηκε, περιήλθε στην κατο-
χή τράπεζας, εκποιήθηκε και άλλαξε ιδιοκτησιακό καθεστώς. 

 Επτά σοβαρά επενδυτικά σχήµατα, πέρασαν στην 2η φά-
ση υποβολής δεσµευτικών προσφορών, για την από-

κτηση συµµετοχής σε ποσοστό τουλάχιστον 67% στο µετοχι-
κό κεφάλαιο του Οργανισµού Λιµένα  Ηγουµενίτσας, σύµ-
φωνα µε το ΤΑΙΠΕ∆. Το εξαιρετικά µεγάλο ενδιαφέρον, δεί-
χνει και τη σηµασία του ανταγωνιστικού λιµανιού και µοιραία 
µας βάζει σε συγκρίσεις µε το λιµάνι της Πάτρας, που βρίσκε-
ται στην ουρά του διαγωνισµού µε κάποια υποπαραχώρηση. 

 Ο αντιπεριφε-
ρειάρχης Χαρά-

λαµπος Μπονάνος µε 
τους αδερφούς Του-
λιάτου που παλεύουν 
υπό αντίξοες συνθή-

κες µε την µικρή τους ζυθοποιία TOULS στο Βασιλικό. Τους 
είχαµε παρουσιάσει στο πρώτο φύλλο του ενθέτου µας. 
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